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Fastställande av föredragningslistans innehåll 2021-§ 228 
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*Samråd vård och omsorg (SVO), arbetsplan 2021 2021-§ 237 

  

*Medborgarlöfte mellan Polismyndigheten och Finspångs 

kommun  

2021-§ 238 

  

*Försäljning Nyhem 1:6 2021-§ 239 
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Gård 

2021-§ 240 
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2021-§ 245 
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Handlingsplan mot våldsbejakande extremism, 2021-2024 2021-§ 246 

  

Reviderad måltidspolicy för Finspångs kommun 2021-§ 247 

  

Utvecklingsmedel för digitalisering – ledarskap för 

digitalisering 

2021-§ 248 

  

Projekt UFAS – Unga Finspångsbor i Arbete eller Studier 2021-§ 249 

  

Förändringar i ägardirektivet Vallonbygden 2021-§ 250 

  

Internbankens internräntepåslag 2022 2021-§ 251 

  

Informationsärenden 2021-§ 252 

  

Att anmälda delegeringsbeslut läggs till handlingarna 2021-§ 253 

  

Delgivningar 2021-§ 254 
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2021-§ 228 

 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 

Ordförande Ulrika Jeansson (S) informerar att tre frågor kommit in, och föreslår 

att de sätts upp på dagordningen under information. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att till föredragningslistan lägga till följande informationspunkter: 

Etablering av anstalt, kriminalvård  

Odlingslotter 

Förvaltningens service och bemötande till näringslivet 

 

2. Att föredragningslistan godkänns  

 

- - - - - 
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2021-§ 229   Dnr: KS.2021.0111 

 

Försäkring av förmånsbestämda pensioner 

Beskrivning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade 2021-04-28 § 72 att gå vidare med en 

försäkringslösning för förmånsbestämd pension och återkomma till 

kommunstyrelsen med information kring ekonomisk påverkan. 

Förvaltningen har inhämtat en offert från kommunens pensionsadministratör 

Skandia som visar på en engångspremie på 62,5 mnkr för att lösa in en 

pensionsskuld som 2021-05-31 uppgår till 45,5 mnkr. I skulden på 45,5 mnkr 

ingår uppräkningen för livslängdsantaganden enligt RIPS som gjorts under 

våren. Den skuldökning som detta resulterade i täcks inom 2021 års budget för 

pensionskostnader och drabbar kommunen oavsett vilken lösning vi har. 

Förutom premien tillkommer löneskatt på 15 mnkr varav 11 mnkr är skuldförda i 

balansräkningen. Löneskatten betalas som en fyllnadsinbetalning till 

Skatteverket i början av 2022. Den totala likviditetsbelastningen blir 77,7 mnkr. 

Marknadsvärdet på pensionsmedelsportföljen uppgick i slutet på april till 68 

mnkr. Kommunen får därmed en extra likviditetsbelastning på ca 10 mnkr 2022 

som föreslås finansieras inom kommunens rörelsekapital. 

Kvar i balansräkningen återstår en skuld på 44,9 mnkr som inte går att försäkra. 

Skulden består av pension till förtroendevalda, särskild avtalspension 

räddningstjänsten, efterlevandepensioner och pensioner under utbetalning 

Den löpande månadspremien för aktuella arbetstagare uppgår till 612 203 

kronor. 

Fram till datum för inlösen kommer både premien och skulden att öka med den 

pensionsförmån som tjänas in varje månad. 

Engångskostnaden för inlösen av intjänad pensionsförmån uppgår till 17,1 mnkr 

plus löneskatt 4,1 mnkr, totalt 21,2 mnkr. 

Engångskostnaden avser den riskbuffert som försäkringsbolaget vill att vi 

avsätter för att de ska åta sig risken och ansvaret för framtida 

pensionsutbetalningar. Det handlar bland annat om förändrat 

livslängdsantagande och indexering av pensionerna. Kapitalet förväntas tillfalla 

kommunen över tid. 

Den inbetalda försäkringspremien placeras på ett säkert sätt med en garanterad 

avkastning, garantiränta. Den avkastning som överstiger garantiräntan och 

eventuella arvsvinster sätts av till en överskottsfond som är bunden till 

kommunens pensionskollektiv. Överskottsfonden kan bland annat användas för 

att finansiera löpande premier och indexpremier för pågående 

pensionsutbetalningar. 
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Den engångskostnad som kommunen betalar nu kommer att sänka framtida 

kostnader tack vare en trygg förvaltning av pensionsmedlen. Kostnaden hamnar 

också på rätt generation och skjuts inte på framtiden och illustreras av 

nedanstående bild. 

Prognos av resultateffekt Finspångs kommun 

Källa: Söderberg & Partners 1 

När det gäller likviditeten blir effekten ännu tydligare, se bild nedan. 

Utbetalningarna görs nu i takt med att dagens medarbetare tjänar in pensionen 

istället för att skjutas på framtiden. 

Prognos av likviditetseffekt 

Källa: Söderberg & Partners 1 

Den resultatpåverkan som uppstår i år uppgår till ca 21 mnkr. Kommunen 

redovisar i sin senaste prognos ett överskott på 15 mnkr och med 

pensionsinlösen skulle det leda till ett underskott på 6 mnkr. 

Förvaltningen föreslår att den pensionsreserv på 45 mnkr som finns avsatt under 

eget kapital använda för att täcka det uppkomna underskottet. Motiveringen till 

detta är att det finns synnerliga skäl att göra detta då det är god ekonomisk 

hushållning att ta kostnader och avsätta medel som avser pensionskostnader för 

dagens medarbetare och inte skjuta kostnader och utbetalningar till framtida 

generationer. Nedan visas exempel på hur balanskravsutredningen kan se ut och 

kommunens revisorer är informerade om förslaget. 

BALANSKRAVSRESULTAT 2018 2019 2020 2021 

Årets resultat enligt resultaträkningen 22 045 13 044 33 859 -6 000 

+ Realisationsvinster enligt 

undantagsmöjlighet 
-5 299 -189 -654 0 

+ Realisationsvinster pensionsfond -8 519 -957 -2 446 0 

+ Realisationsförluster enligt 

undantagsmöjlighet 
0 0 0 0 

-/+ Orealiserade vinster och förluster 

i värdepapper 
298 -3 151 -1 922 0 

+/- Återföring av orealiserade vinster 

och förluster i värdepapper 
0 264 2 696 0 

Årets resultat efter 

balanskravsjusteringar 
8 525 9 011 31 533 -6 000 

Överfört från tidigare år 0 0 0 0 

Balanskravsresultat 8 525 9 011 31 533 -6 000 

Upplösning pensionsfond 0 0 0 6 000 

Ianspråktagna markeringar -592 0 0 0 

Årets resultat efter markeringar 7 933 9 011 31 533 0 
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Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  

1. Att försäkra intjänade förmånsbestämda pensioner enligt KAP-KL och 

PFA som inte är under utbetalning som idag är skuldförda i 

balansräkningen 

2. Att löpande försäkra intjänade förmånsbestämda pensioner enligt KAP-

KL 

3. Att engångspremien för försäkringen finansieras genom att försäljning av 

tillgångarna i kommunens pensionsmedelsportfölj samt inom 

kommunens rörelsekapital. 

4. Att kommunens depå för pensionsmedelsplaceringar avvecklas. 

5. Att styrdokumenten Pensionsfonden – övergripande mål och strategi 

antagen av kommunfullmäktige 2009-08-26 § 215 och Placeringspolicy 

gällande förvaltning av pensionsmedel antagen av kommunfullmäktige 

2016-03-23 § 71 upphör att gälla. 

 

 

- - - - - 
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2021-§ 230   Dnr: KS.2021.0530 

 

Utökat verksamhetsområde för kommunalt vatten och avlopp - 
Sunda-Högsätter 

Beskrivning av ärendet 

I VA-planen som antagits av kommunfullmäktige 2017-10-25 utpekas Sunda-

Högsätter som en bebyggelsegrupp som ska ha VA-försörjning i kommunal regi. 

Sunda-Högsätter finns även med i femårsplanen för åtgärder inom befintliga 

bebyggelsegrupper. Efter beslutet om VA-plan har arbete med nytt vattenskydds-

område för Lyttersta vattentäkt i Vingåkers kommun påbörjats. Det nya vatten-

skyddsområdet kommer med stor säkerhet att omfatta aktuell bebyggelse vilket 

förstärker behovet.  

Enligt lagen om allmänna vattentjänster (SFS 2006:412)(LAV) ska beslut om 

nya verksamhetsområden för den allmänna vatten- och avloppsanläggningen tas 

av kommunfullmäktige. Enligt detta beslut utökas det kommunala 

verksamhetsområdet för vatten och spillvatten med fastigheter i Sunda-Högsätter 

enligt bifogade bilagor.  

Bakgrund 

Sunda-Högsätter är en bebyggelsegrupp med 69 hus som i huvudsak används 

som fritidsbostäder. Bebyggelsen bedöms omfattas av kommunens skyldighet att 

ordna vattenförsörjning eller avlopp i ett större sammanhang enligt 6 § i LAV. 

Befintlig VA-standard är i huvudsak enskilt vatten, från egen brunn eller 

Tisnaren, och avlopp till enskild anläggning.  Merparten av 

avloppsanläggningarna är äldre och det är mycket svåra förutsättningar att 

anlägga enskilda avlopp. 

I VA-planen har kommunen prioriterat olika områden där utökning av 

verksamhetsområdet bedömts behövas. Sunda-Högsätter har prioriterats högt 

utifrån behov av VA-åtgärd, skydd av vattentäkt samt utveckling av bebyggelse.  

Flera av husen i bebyggelsegruppen ligger på arrenderad tomt. Det är ägarna av 

husen som har den långsiktiga nyttan av anslutningen och därför de som ska 

betala anslutningsavgiften. 

Lagstiftning och ansvar 

Kommunen har enligt 6 § LAV långtgående skyldighet att ordna 

vattenförsörjning eller avlopp (vattentjänster) för befintlig eller blivande 

bebyggelse. För att kommunen ska vara skyldig att beslut om 

verksamhetsområde och ordna med VA-försörjningen behöver följande två 

kriterier att vara uppfyllda:  

· att bebyggelsen utgör ett större sammanhang och  

· att vattentjänsten behövs för skydd av människors hälsa eller miljön  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 9 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

Det finns ingen exakt angivelse för vad ett större sammanhang är, men utifrån 

praxis och vägledning anses att 20 till 30 fastigheter utgör ett större 

sammanhang.  

Det är kommunen som är skyldig att inrätta verksamhetsområden för VA utifrån 

LAV, och VA-huvudmannen är skyldig att se till att en VA-anläggning kommer 

på plats. 

Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område gäller 

LAV, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt ”Allmänna bestämmelser 

för brukande av den allmänna vatten- och avloppsanläggningen” (ABVA). 

Verksamhetsområdet styr vilka skyldigheter och rättigheter kunden och 

huvudmannen har. Enligt LAV ska beslut om utökat verksamhetsområde tas av 

kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som ska 

erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden innefattar 

endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar dagvatten. 

Beredning 

Kommunens beslut om vilken bebyggelse som ska ingå i verksamhetsområde för 

VA är ett strategiskt beslut som får betydande konsekvenser. Förslaget bereds 

därför i en förvaltningsövergripande VA-grupp där planeringsenheten, bygg- och 

miljöenheten och VA-huvudmannen ingår. Förslaget förankras även i VA-

styrgrupp med samhällsbyggnadschef och vd för Finspångs tekniska verk. 

Avgränsning 

Utifrån uppgifter om nuvarande vatten- och avloppsförsörjning i området 

bedöms det finnas behov av både vatten och spillvatten. Dagvatten från fastighet 

och gata ingår inte, utan bedöms kunna hanteras lokalt. 

Ekonomiska konsekvenser 

Fastighetsägarna och ägare av småhusenheter på ofri grund (arrendetomter) är 

avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som verksamhetsområdet där 

fastigheten eller småhusenheten ligger innefattar. Huvudmannen är skyldig att 

ordna med de vattentjänster som verksamhetsområdet innefattar. Enligt 

beräkningar bedöms investeringen täckas av fastigheternas anläggningsavgift.  

Inom området finns ingen avloppsanläggning som bedöms vara aktuell för 

ekonomisk ersättning för onyttiggjord anläggning. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att fastställa utökat verksamhetsområde i Sunda-Högsätter enligt bilagor 

i ärendet för: 

- Vatten 

- Spillvatten 

- - - - - 
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2021-§ 231   Dnr: KS.2021.0004 

 

Riskkontroll pensionsplaceringar maj 2021 

Beskrivning av ärendet 

Det övergripande målet med förvaltningen innebär att marknadsvärdet på 

pensionsportföljen och marknadsvärdet på ansvarsförbindelsen ska följas åt, det 

vill säga tillgångarna ska matchas med skulden. Den övergripande risklimiten 

enligt placeringspolicyn innebär att minst 90% av avsedda pensionsutbetalningar 

alltid ska kunna täckas av pensionsportföljen. 

Händelser under maj: 

Den något dystra trenden på aktiemarknaderna som avslutade april fortsatte 

under första halvan av maj. Framförallt var det stigande inflation och därmed 

risken för stigande räntor som oroade. Aktiemarknaderna vände dock uppåt igen 

i slutet av månaden, sammantaget så steg Stockholmsbörsen med 2,5% under 

månaden (+3,7% i april). På räntemarknaden steg de långa räntorna, vilket 

påverkade avkastningen för räntefonderna negativt.  

 

Max andel aktier är oförändrad mot föregående månad och kan nu som mest 

uppgå till 40%. Marknadsvärdet för pensionsplaceringarna uppgår i slutet av 

månaden till ca 68 mnkr, en minskning med 0,1% sedan april. 

 

Förändringar i portföljen: 

Kommunen samarbetar med Söderberg och partners som kontinuerligt bevakar 

utvecklingen av pensionsportföljen, pensionsskulden och marknadsrisken. Under 

maj har inga förändringar skett i portföljen. 

 

Resultat och prognospåverkan: 

Föregående år präglades kommunens resultat av stora negativa resultatposter på 

finansenheten i samband med försäljningar av pensionsplaceringar som följd av 

coronapandemin. Årets resultateffekter återstår att se. Vid slutet av maj hade 

värdet på pensionsportföljen ökat med ca 1,4 mnkr sedan årsskiftet. 

 

Efter beslut i kommunfullmäktige att gå vidare med försäkringslösning för 

förmånsbestämda pensioner har förvaltningen tagit in en offert från Skandia som 

har presenterats på kommunstyrelsemötet i juni. Om beslut tas efter sommaren 

kommer hela pensionsportföljen löpande att säljas av under hösten, vilket 

kommer innebära resultatpåverkande poster i form av reavinster eller förluster på 

finansenheten. 

Såsom nedanstående bilder visar påverkas avkastningen i portföljen av hur 

marknaden utvecklas och varierar. Detta medför en stor osäkerhetspost i 

kommunens löpande prognosarbete och skapar stora variationer i resultatet 

mellan åren. 
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Den övre bilden visar utvecklingen av kommunens portfölj under 2020, där 

avkastningen under stor del av året var negativ. Den undre bilden visar 

värdeutvecklingen till och med maj 2021. 

 

 

 
 

 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna rapportering riskkontroll pensionsplaceringar maj 2021 

 

- - - - - 
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2021-§ 232   Dnr: KS.2021.0004 

 

Riskkontroll pensionsplaceringar juni 2021 

Beskrivning av ärendet 

Det övergripande målet med förvaltningen innebär att marknadsvärdet på 

pensionsportföljen och marknadsvärdet på ansvarsförbindelsen ska följas åt, det 

vill säga tillgångarna ska matchas med skulden. Den övergripande risklimiten 

enligt placeringspolicyn innebär att minst 90% av avsedda pensionsutbetalningar 

alltid ska kunna täckas av pensionsportföljen. 

Händelser under juni: 

Under månaden fortsatte aktiemarknaderna att stiga, sammantaget steg 

Stockholmsbörsen med 0,7% under juni (+2,5% i maj). På räntemarknaden föll 

de långa räntorna, vilket påverkade avkastningen för räntefonderna positivt.  

 

Max andel aktier är oförändrad mot föregående månad och kan nu som mest 

uppgå till 40%. Marknadsvärdet för pensionsplaceringarna uppgår i slutet av 

månaden till ca 68 mnkr, en ökning med 1,2% sedan i maj. 

 

Förändringar i portföljen: 

Kommunen samarbetar med Söderberg och partners som kontinuerligt bevakar 

utvecklingen av pensionsportföljen, pensionsskulden och marknadsrisken. Under 

juni har en uppviktning mot mer svenska och globala aktier skett i portföljen:  
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Fördelning av portföljen per den siste juni: 

 

 
 

Resultat och prognospåverkan: 

Föregående år präglades kommunens resultat av stora negativa resultatposter på 

finansenheten i samband med försäljningar av pensionsplaceringar som följd av 

coronapandemin. Årets resultateffekter återstår att se. Vid slutet av juni hade 

värdet på pensionsportföljen ökat med ca 2,2 mnkr sedan årsskiftet, en 

avkastning på 3,3%.  

 

 
 

Efter beslut i kommunfullmäktige att gå vidare med försäkringslösning för 

förmånsbestämda pensioner har förvaltningen tagit in en offert från Skandia som 

har presenterats på kommunstyrelsemötet i juni. Om beslut tas efter sommaren 

kommer hela pensionsportföljen löpande att säljas av under hösten, vilket 

kommer innebära resultatpåverkande poster i form av reavinster eller förluster på 

finansenheten. 

 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 14 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna rapportering riskkontroll pensionsplaceringar juni 2021 

 

- - - - - 
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2021-§ 233   Dnr: KS.2021.0007 

 

Skuldförvaltarrapport maj 2021 

Beskrivning av ärendet 

Enligt kommunens finanspolicy ska kommunstyrelsen löpande följa upp 

kommunkoncernens upplåning och skuldförvaltning.  

 

De kommunala bolagen har det yttersta ansvaret för sin egen finansiering. 

Internbanken samordnar kommunens och bolagens upplåning i en gemensam 

skuldportfölj via kommunens koncernkonto.  

 

Det huvudsakliga målet för kommunens skuldförvaltning är att få så låga 

kostnader som möjligt för finansiering inom ramen för finanspolicyn. I den 

finansiella verksamheten hanterar kommunen i enlighet med finanspolicyn olika 

risker som exempelvis ränterisk, finansieringsrisk och likviditetsrisk som ska 

följas upp.  

 

Händelser under maj månad 

Förvaltningen redovisar skuldförvaltarrapporten för maj 2021. Den 

genomsnittliga räntan ligger fortfarande kvar på en låg nivå och är oförändrad 

mot föregående månad; 1,36%.   

 

Inga förändringar har skett i internbanken; inga nya lån har upptagits eller 

omsatts och bolagen har inte heller ökat sin upplåning denna månad. Befintlig 

låneportfölj uppgår till 1 071,1 mnkr varav 450,5 mnkr är lån med rörlig ränta. 

Genom att ha en bra fördelning mellan fasta och rörliga lån med olika löptider 

föreligger ingen avvikelse mot finanspolicyn. 

 

Ränterisk 

Med ränterisk avses risken för att förändringar i räntenivån påverkar kommunens 

finansnetto negativt genom ökade räntekostnader. Ränterisken ska hanteras 

genom att reglera förfallostrukturen för ränteförfall i skuldportföljen, samt 

genom att reglera den volymvägda genomsnittliga räntebindningstiden i 

skuldportföljen. För att reglera ränterisken används fasträntelån och derivat i 

form av ränteswappar. 

 

Högst 50% av totala skuldportföljen får ha rörlig ränta, i slutet av månaden var 

måttet cirka 20%, vilket ligger inom angivet intervall.  Den genomsnittliga 

volymvägda räntebindningstiden bör vara 2-4 år enligt finanspolicyn, vid 

utgången av maj var värdet 2,02 år. 
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Finansieringsrisk 

Med finansieringsrisk avses risken för att kommunen vid varje tillfälle inte har 

tillgång till nödvändig finansiering. Finansieringsrisken ska hanteras genom att 

reglera förfallostrukturen för kapitaltillgångstiden i skuldportföljen, samt genom 

att reglera den volymvägda genomsnittliga kapitalbindningstiden i 

skuldportföljen.  

 

Vid slutet av maj uppgick andel kapitalförfall inom 1 år till 25% och inom 2-3 år 

är måttet 33,1%.  Ett annat mått för finansieringsrisk är den volymvägda 

genomsnittliga kapitalbindningstiden, där genomsnittlig återstående löptid av 

kommunens lån inte bör understiga 2,5 år. Samtliga lån måste kunna återbetalas 

inom 10 år utan extra kostnad. Vid slutet av månaden var måttet 2,28 år. 

 

Resultat- och prognospåverkan: 

För kommunens finansenhet innebär en lägre snittränta på upptagna lån lägre 

räntekostnader än budgeterat.  De lån med rörlig ränta påverkas av hur 3-

månaders stiborränta ligger till, vilket påverkas av rådande marknadsläge och 

konjunktur. Lägre ränta medför samtidigt att kommunens ränteintäkter för 

vidareutlåning i internbanken blir lägre som följd av att debiteringen till bolagen 

baseras på genomsnittlig ränta. Väljer bolagen att amortera eller att upplåna i 

internbanken påverkas även resultatet för finansenheten.  

 

Under perioden januari till maj har Vallonbygden och Finet ökat sin upplåning 

med totalt 30 mnkr. För kommunen medför detta ökade ränteintäkter med även 

en ökad räntekostnad som följd av nytt fasträntelån för finansiering av 

vidareutlåningen, vilket synliggörs i resultatet för kommunens finansenhet.  

 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna skuldförvaltarrapport maj 2021 

 

- - - - - 
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2021-§ 234   Dnr: KS.2021.0007 

 

Skuldförvaltarrapport juni 2021 

Beskrivning av ärendet 

Enligt kommunens finanspolicy ska kommunstyrelsen löpande följa upp 

kommunkoncernens upplåning och skuldförvaltning.  

 

De kommunala bolagen har det yttersta ansvaret för sin egen finansiering. 

Internbanken samordnar kommunens och bolagens upplåning i en gemensam 

skuldportfölj via kommunens koncernkonto.  

 

Det huvudsakliga målet för kommunens skuldförvaltning är att få så låga 

kostnader som möjligt för finansiering inom ramen för finanspolicyn. I den 

finansiella verksamheten hanterar kommunen i enlighet med finanspolicyn olika 

risker som exempelvis ränterisk, finansieringsrisk och likviditetsrisk som ska 

följas upp.  

 

Händelser under juni månad 

Förvaltningen redovisar skuldförvaltarrapporten för juni 2021. Den 

genomsnittliga räntan har sänkts betydligt till följd av ett förfall av en 

ränteswapp som inte har förlängts. Snitträntan uppgår till 1,16%, vilket kan 

jämföras med föregående månad; 1,36%.   

 

I övrigt har inga andra förändringar har skett i internbanken; inga nya lån har 

upptagits eller omsatts och bolagen har inte heller ökat sin upplåning denna 

månad. Befintlig låneportfölj uppgår till 1 071,1 mnkr varav 450,5 mnkr är lån 

med rörlig ränta. Genom att ha en bra fördelning mellan fasta och rörliga lån 

med olika löptider föreligger ingen avvikelse mot finanspolicyn. 

 

Ränterisk 

Med ränterisk avses risken för att förändringar i räntenivån påverkar kommunens 

finansnetto negativt genom ökade räntekostnader. Ränterisken ska hanteras 

genom att reglera förfallostrukturen för ränteförfall i skuldportföljen, samt 

genom att reglera den volymvägda genomsnittliga räntebindningstiden i 

skuldportföljen. För att reglera ränterisken används fasträntelån och derivat i 

form av ränteswappar. 

 

Högst 50% av totala skuldportföljen får ha rörlig ränta, i slutet av månaden var 

måttet cirka 24%, vilket ligger inom angivet intervall.  Den genomsnittliga 

volymvägda räntebindningstiden bör vara 2-4 år enligt finanspolicyn, vid 

utgången av juni var värdet 1,91 år. 
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Finansieringsrisk 

Med finansieringsrisk avses risken för att kommunen vid varje tillfälle inte har 

tillgång till nödvändig finansiering. Finansieringsrisken ska hanteras genom att 

reglera förfallostrukturen för kapitaltillgångstiden i skuldportföljen, samt genom 

att reglera den volymvägda genomsnittliga kapitalbindningstiden i 

skuldportföljen.  

 

Vid slutet av juni uppgick andel kapitalförfall inom 1 år till 31% och inom 1-2 år 

är måttet 27,5%.  Ett annat mått för finansieringsrisk är den volymvägda 

genomsnittliga kapitalbindningstiden, där genomsnittlig återstående löptid av 

kommunens lån inte bör understiga 2,5 år. Samtliga lån måste kunna återbetalas 

inom 10 år utan extra kostnad. Vid slutet av månaden var måttet 2,20 år. 

Kommunen har ett lån med fast ränta som förfaller i september, som kommer 

förnyas och därmed förbättra nyckeltalen. 

 

Resultat- och prognospåverkan: 

För kommunens finansenhet innebär en lägre snittränta på upptagna lån lägre 

räntekostnader än budgeterat.  De lån med rörlig ränta påverkas av hur 3-

månaders stiborränta ligger till, vilket påverkas av rådande marknadsläge och 

konjunktur. Lägre ränta medför samtidigt att kommunens ränteintäkter för 

vidareutlåning i internbanken blir lägre som följd av att debiteringen till bolagen 

baseras på genomsnittlig ränta. Väljer bolagen att amortera eller att upplåna i 

internbanken påverkas även resultatet för finansenheten.  

 

Under det första halvåret har Vallonbygden och Finet ökat sin upplåning med 

totalt 30 mnkr. För kommunen medför detta ökade ränteintäkter med även en 

ökad räntekostnad som följd av nytt fasträntelån för finansiering av 

vidareutlåningen, vilket synliggörs i resultatet för kommunens finansenhet. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna skuldförvaltarrapport juni 2021 

- - - - - 
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2021-§ 235   Dnr: KS.2020.1245 

 

Ekonomisk redovisning - maj 2021 

Beskrivning av ärendet 

Denna maj-rapport fokuserar på de förändringar som har skett sedan 

uppföljningen vid tertial 1. Enligt ekonomistyrningsreglerna ska maj- och 

oktoberrapporten fokusera på prognosen för årsutfallet med förklaringar och 

åtgärder och mindre på verksamhetsbeskrivning. Det betyder att maj-rapporten 

bör ses som en uppdatering av kända förändringar sedan tertial 1. Beskrivningar 

av verksamheter och mer information om budgetavvikelser och budget- och 

prognosantaganden finns fortsatt att läsa i handlingen för tertial 1.   
 

Kommunen har budgeterat ett positivt resultat för 2021 om 14,8 mnkr. Maj-

rapportens prognos för helåret visar ett positivt resultat om 15,3 mnkr, en 

avvikelse med 0,5 mnkr i jämförelse med budget. I tertial 1 redovisades en 

avvikelse om 0,7 mnkr i jämförelse med budget.  

 

För den politiska organisationen och sektor vård och omsorg redovisas ingen 

förändring av helårsprognosen sedan uppföljningen vid tertial 1. Sektor vård och 

omsorg redovisar fortfarande ett överskott på totalen om 1 mnkr jämfört med 

budget. Inom sektorn minskar kostnaderna för sjuksköterskeorganisationen 

medan kostnaderna för skyddsmateriallagret ökar.   

 

Sektor social omsorg visar en positiv prognosförändring från första tertialen till 

majuppföljningen på 0,9 mnkr. Ett flertal verksamheter fortsätter visa en positiv 

trend och har lyckats göra besparingar.  Sektorns underskott i jämförelse med 

budget minskas ner till 19,0 mnkr från tidigare nivå på 19,9 mnkr vid första 

tertialen. Förändringarna finns för Profilens servicebostad, personlig assistans, 

daglig verksamhet och köpta platser LSS/SoL. 

 

Prognosen för sektor utbildning pekar på ett underskott i jämförelse med budget 

om 10,0 mnkr, vilket är en försämring med 1,8 mnkr sedan prognosen vid tertial 

1. De två största posterna i förändringen är ett uteblivet statsbidrag och en 

hyreshöjning, båda inom gymnasieverksamheten. 

 

Sektor samhällsbyggnad har fått sin ram utökat med 1 mnkr som avser 

hyresförändringar i kommunhuset. Av dessa avser 0,1 mnkr serviceenheten, som 

kommer ramjusteras till köpande sektorer. Sektorn förändrar sin prognos från 

överskott på 1 mnkr till överskott på 0,6 mnkr. Förändringarna finns inom 

planeringsavdelningen, bygg- och miljöavdelningen och fastighetsavdelningen. 

För sektor ledningsstab redovisas ett överskott mot budget om 2,4 mnkr vilket är 

0,2 mnkr lägre överskott än vid tertial 1. Förändringen beror främst på 
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kommande tillsättning av bemanningscontroller och att IT-enhetens kostnader 

för lagerhållning beräknas bli lägre.   

  

Finansenheten redovisar ett överskott om 20,5 mnkr vilket är en minskning av 

beräknat överskott med 0,6 mnkr sedan tertial 1. Förändringen beror på en ny 

beräkning från Skandia för kommunens pensionskostnader. 

 

Kommungemensamma kostnader redovisar ett överskott om 4,1 mnkr i 

jämförelse med budget. Det är ett ökat överskott jämfört med tertial 1 om 1,8 

mnkr som främst beror på minskade kostnader för lokalpoolen och att flera 

investeringsprojekt inte avslutas under året eller är endast resultatpåverkande 

under del av året. 

 

I tertial 1 redovisades att SKR beslutat om nya parametrar för livslängd som ska 

användas vid beräkning av pensionsskulden. Till majuppföljningen finns 

effekten beräknad och är med i prognosen. För kommunen innebär beslutet om 

nya parametrar kostnadsökningar med 0,7 mnkr jämfört med budget. 

 

Viktiga händelser som inte är med i prognos är merkostnad för en 

försäkringslösning för förmånsbestämda pensioner och kostnader för 

personaluppskattning i samband med covid-19.  

 

Årets löneökningar är inte justerade i sektorernas ramar. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Att ta informationen till protokollet 

- - - - - 
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2021-§ 236   Dnr: KS.2021.0491 

 

Återbrukssponsring till Arbetsrehabiliteringsenheten 

Beskrivning av ärendet 

Torpet Udden är en del av Arbetsrehabiliteringsenheten (ARE) tillhörande 

Arbetsmarknadsenheten (AME) i Finspångs kommun. Vid Torpet bedrivs en 

förstegsverksamhet där personer mellan 18–65 år med olika 

funktionsnedsättningar och/eller andra svårigheter som erhåller försörjningsstöd 

från kommunen arbetstränar.  

Att delta i arbetsträningen på Torpet är ett första steg mot återgång till 

arbetsmarknaden och självförsörjning. Arbetsträningen innefattar arbetsmoment 

gällande odling, trädgårdsarbete samt renovering av Torpet och kringliggande 

byggnader. Torpets grödor säljs till måltidsenheten och delar av kommunens 

dagliga verksamhet. Förskolegrupper har också möjlighet att göra studiebesök på 

Torpet under sommarperioden, där barnen får prova på att odla, lära sig om 

odling, djur och natur som finns vid Torpet.  

På Torpet försöker förvaltningen vara miljömedveten och fokusera på att 

återbruka material och olika saker. Något som ej behövs längre kanske kan 

byggas om till något annat som kan nyttjas i verksamheten. Förvaltningen anser 

att detta ligger i linje med att försöka uppnå en del av målen i agenda 2030 

gällande återbruk som kommunen eftersträvar att följa.  

 

Utifrån ovan nämnda har förvaltningen haft kontakt med de olika lokala företag i 

kommunen som återfinns inom områdena bygg- och renoveringsmaterial samt 

odlingsprodukter och växter. Företagen har fått frågan om de har mycket varor 

som de måste slänga för att de inte blir sålda eller nyttjas till annat, vilket de har. 

Förvaltningen har beskrivit och pratat kring tankar om återbruk och hur 

företagens överblivna material skulle kunna nyttjas i återbrukssyfte på olika sätt i 

verksamheten. Samtliga för förvaltningen kända företag som säljer bygg- och 

renoveringsmaterial samt odlingsprodukter och växter har fått denna förfrågan 

om överblivet material. 

 

Företagen ställer sig mycket positiva till att få vara en del av att värna om vår 

gemensamma miljö genom att låta deras bedömda skräp och spillmaterial 

återbrukas till annat i förvaltningens verksamhet.  

Förvaltningens tänkta arbetsgång är följande; 

• Hämta upp det material som företagen tänkt kasta och som bedöms kunna 

återanvändas. 

• Företagens namn och/eller logotyp sätts upp på anslagstavla eller dylikt 

vid infarten till Torpet som visar sponsorer som bidragit med överblivet 

material och att det rör återbruk.  
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• Det material som kan återbrukas har förvaltningen för avsikt att tillverka 

nya produkter av, enligt konceptet upcycling, som sedan avyttras. 

Konkurrensperspektivet är beaktat och för mer info om upcycling, se 

bilaga.  

• Eventuella restprodukter som blir i produktionen lämnar verksamheten 

till återvinningscentralen.   

Vi har också under en tid fört en dialog med Sjömansäng och Tekniska verken 

kring hur vi aktivt tillsammans kan arbeta med återbruk av olika material och 

olika sorters avfall inom kommunen. Bägge parter är positiva till samverkan 

kring detta och att gemensamt utveckla strategier för hur vi som kommun 

främjar återbruk av material och avfall i syfte att värna om vår gemensamma 

miljö.  

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna att Arbetsrehabiliteringsenheten får ta emot 

återbrukssponsring från lokala företag.  

2. Att de lokala företagen som sponsrar Arbetsrehabiliteringsenheten ges 

möjlighet att ha sitt företagsnamn och/eller logotyp uppsatt på en 

anslagstavla i anslutning till aktuell verksamhet på 

Arbetsrehabiliteringsenheten.  

3. Att Arbetsrehabiliteringsenheten samverkar och utvecklar strategier kring 

återbruk av material och avfall internt inom kommunen tillsammans med 

Tekniska verken, Sjömansäng i syfte att uppnå delar av målen kring 

återbruk i agenda 2030. 

 

- - - - - 
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2021-§ 237   Dnr: KS.2021.0584 

 

Samråd vård och omsorg (SVO), arbetsplan 2021 

Beskrivning av ärendet 

Samråd vård och omsorg (SVO) är ett politiskt samråd under länets 

socialnämnder eller motsvarande och regionens hälso- och sjukvårdsnämnd 

(HSN). Genom SVO tar Region Östergötland och länets kommuner gemensamt 

politiskt ansvar. Samverkan i SVO styrs av en länsgemensam överenskommelse 

och konkretiseras genom en arbetsplan som uppdateras årligen (se dokument 

med diarienummer KS.2021.0584-1).  

Arbetsplanen är gemensamt framtagen mellan länets kommuner och Region 

Östergötland. Särskilt prioriterade frågor för SVO 2021 är att växa upp, mitt i 

livet, att åldras samt nära vård och e-hälsa/digitalisering och forskning och 

utveckling (FoU) och kompetensförsörjning.  

 

Samrådet uppmanar nu respektive huvudman att godkänna arbetsplanen. 

Sammanfattning av arbetsplan för SVO 2021 

Visionen för SVO är att invånarna i Östergötland ska ha god och jämlik hälsa.  

Under 2021 innebär coronapandemin en fortsatt stor utmaning för hela samhället 

och påverkar alla aktivitetsområden för SVO. När pandemins akuta skede har 

lagt sig planerar SVO att på nytt ta ställning till beslut om prioriterade frågor. 

 

Att växa upp 

En trygg och hälsosam uppväxt för barn och ungdomar lägger grunden och 

förutsättningarna för ett gott liv hos varje individ.  

Under 2020 trädde ett nytt ramavtal för ungdomshälsor i kraft med ny 

åldersgräns och i samband med det ges ett uppdrag till ledningsgrupp vård och 

omsorg (LGVO) att analysera hur behov för unga vuxna (22–25 år) tillgodoses. 

Ytterligare aktivitet som planeras för området är att ha en fortsatt fördjupad 

samverkan med utbildningsnämnderna i länets kommuner.  

Mitt i livet 

Mitt i livet hanterar ett brett spektrum av frågor och tar huvudansvar för den 

länsgemensamma samverkan inom psykisk hälsa. Aktiviteter för området under 

2021 är att informera och besluta om länsövergripande strategi för 

suicidprevention samt kunskapa kring behov av gemensamt arbete för trygg 

hemgång från psykiatrisk slutenvård.  
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Att åldras 

Samarbete över huvudmannagränserna är en förutsättning för att möta de behov 

som finns i den äldre befolkningen. Aktiviteter som planeras för området att 

åldras är bland annat ta avstamp från Coronakommissionens arbete för att 

därefter föra dialog i SVO om hur pandemin påverkat äldres livssituation. 

Ytterligare en aktivitet är att samla kunskap kring behov av gemensamt arbete 

för trygg hemgång för äldre utskrivningsklara med komplexa vårdbehov. 

Nära vård 

Ett omställningsarbete pågår för Nära vård både nationellt och i Östergötland där 

kultur och arbetssätt behöver förändras. Samverkan mellan huvudmännen är 

centralt och avgörande i den nära vården. Några aktiviteter som planeras under 

2021 är att anordna en temakonferens, kunskapsutbyte inom SVO kring det 

nationella ledarskapsprogrammet Nära vård samt dela goda exempel för 

gemensamt lärande.  

E-hälsa / Digitalisering och FoU och kompetensförsörjning 

Andra områden som SVO bevakar och har planerade aktiviteter inom är E-hälsa / 

Digitalisering och FoU och kompetensförsörjning. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Att godkänna arbetsplanen för samråd vård och omsorg 2021 

- - - - - 
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2021-§ 238   Dnr: KS.2021.0691 

 

Medborgarlöfte mellan Polismyndigheten och Finspångs 
kommun  

Beskrivning av ärendet  

Medborgarlöfte är en del av polisens och kommunens arbete med långsiktigt 

brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete. Löftet utgår från en lokal 

problembild som har tagits fram och prioriterats genom medborgardialog och 

medarbetardialog. 

De områden som bland annat lyfts fram från medborgarna är rattonykterhet, 

trafikregler som ej efterlevs, skadegörelse och narkotika.  

Brottsförebyggande rådet föreslår att medborgarlöftet är giltigt i tre år. 

 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Att ingå avtal med Polismyndigheten gällande medborgarlöfte för 

perioden augusti 2021-augusti 2024 

- - - - - 
 

  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 26 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 239   Dnr: KS.2021.0627 

 

Försäljning Nyhem 1:6 

Beskrivning av ärendet 

Finspångs kommuns fastighetsavdelning har genomfört en 

hyresavtalsupphandling av LSS boende vid Sundsvägen. Företaget som vann 

upphandlingen var Sehlhall Fastigheter AB. Kommunfullmäktige beslutade 

2021-06-16, KS 2021.0556, att godkänna det framförhandlade hyresavtalet. 

En förutsättning i hyresavtalsupphandlingen var att den part kommunen tecknar 

hyresavtal med ska få förvärva fastigheten Nyhem 1:6, där LSS boendet ska vara 

beläget. Sektor samhällsbyggnad har tagit fram ett marköverlåtelseavtal 

avseende detta. 

 

Fastigheten Nyhem 1:6 har en areal på 4 854 kvadratmeter och säljs för en 

köpeskilling om 1 820 250 kronor, summan baseras på genomförd 

fastighetsvärdering. Köpare är Sehlhall gruppbostäder 10 AB och tillträdesdagen 

till fastigheten är planerad till den 1 september 2021. 

 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att kommunstyrelsen godkänner försäljningen av fastigheten Nyhem 1:6 

till en köpeskilling om 1 820 250 kronor. 

 

2. Att paragrafen justeras omedelbart 

 

- - - - - 

 
 

Omedelbar justering: 

 

 

……………………………. ……………………………….. 

Ulrika Jeansson (S)  Stefan Carlsson (V) 
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Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 240   Dnr: KS.2020.1243 

 

Svar på e-förslag - Cykelbana mellan Risinge kyrka och Mo 
Gård 

Beskrivning av ärendet 

Kommunen har mottagit ett e-förslag om en cykelväg mellan Risinge kyrka och 

Mo Gård. Ärendet har anmälts till kommunfullmäktige med beslut om att det 

åter ska dit efter beredning av kommunstyrelsen. 

Vid beredning har kontakt tagits med Trafikverket då frågan kan ligga inom 

deras ansvarsområde. 

Trafikverket svarar: 

”Väg 1152 är en lågtrafikerad 5,5 meter bred länsväg med 300 fordon per dygn 

(södra delen) - 930 fordon per dygn (norra delen) varav 25-50 fordon är tung 

trafik. Skyltad hastighet är 70 km/h och genomsnittshastigheten för personbilar 

är 50-53 km/h och 49-50 km/h för tung trafik. Båda ligger under normalspannet. 

 

I Östergötland är det Region Östergötland som i sin roll som planupprättare i 

samråd med bland annat länets kommuner tar fram och fastställer den regionala 

planen för transportinfrastruktur och därmed beslutar vilka investeringsåtgärder 

Trafikverket ska verkställa under planperioden. 

 

I den nu gällande planen för 2014 till 2025 har Region Östergötland valt att satsa 

drygt hälften på större väginvesteringar >25 mnkr, knappt en fjärdedel på 

kollektivtrafik på regionala vägnätet, och resterande jämnt fördelat på 

trafiksäkerhet samt gång och cykelåtgärder. 

 

Vissa åtgärder kräver medfinansiering av kommunerna. T.ex. ska berörd 

kommun medfinansiera gång och cykelåtgärder med 50%. Det innebär att 

förutom de 65 mnkr av statliga medel som finns för 2014-2025 tillkommer lika 

mycket med kommunala medel. 130 mnkr räcker till c:a 80 kilometer ny 

cykelbana. 

 

Den cykelbana du efterfrågar är inte aktuell i den cykelstrategi som Regionen har 

förankrat med länets kommuner och Trafikverket. Vi kommer att ta hänsyn till 

dina önskemål i den kommande planeringen, men det är framförallt Region 

Östergötland och din kommun du bör rikta dina önskemål till. Det är 

kommunerna som ska lyfta de behov som de prioriterar till Regionförbundet. 

 

Hela cykelstrategin kan du läsa här: 

 
www.regionostergotland.se/cykelstrategi 

 

http://www.regionostergotland.se/cykelstrategi


  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 28 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

När man planerar för en ny cykelbana beräknar man hur många som kommer att 

nyttja den. Arbetspendling och barns säkra skolvägar upp till fem kilometer 

prioriteras i första hand.” 

 

Finspångs kommun har lyft önskemål om denna sträcka till Trafikverket och 

Regionen. 

 

I och med detta svar från Trafikverket föreslås att anse förslaget tillgodosett då 

Trafikverket kommer att ta hänsyn till förslagsställarens önskemål i den 

kommande planeringen. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse e-förslaget besvarat 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunstyrelsen  
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Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 241   Dnr: KS.2021.0471 

 

Svar på medborgarförslag - Upprustning av banvallen till 
Ljusfallshammar 

Beskrivning av ärendet 

Kommunen har fått in ett förslag om att upprusta banvallen till Ljusfallshammar 

så att det blir en bilfri gång- och cykelväg mellan centrum i Finspång till 

Ljusfallshammar. 

Kommunfullmäktige beslutade den 19 maj 2021 att remittera ärendet till 

kommunstyrelsen för beredning och beslut. 

Frågan har ställts till Trafikverket, och de svarar: 

”Detta är inte en statlig cykelbana som Trafikverket sköter. Vad vi kan se är inte 

f.d. järnvägsfastigheten statlig längre. Om kommunen har annan information kan 

ni kontakta Trafikverket.” 

 

Finspångs kommun har försökt göra överenskommelser med berörda 

fastighetsägare för att rusta upp banvallen och utveckla cykelvägnätet, men har 

inte fått godkännande från alla fastighetsägarna. Det är därmed svårt att komma 

vidare i denna fråga för närvarande.  

 

Förvaltningen föreslår därför kommunstyrelsen att avslå medborgarförslaget. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att avslå medborgarförslaget 

2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunstyrelsen  
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2021-§ 242   Dnr: KS.2021.0507 

 

Åtgärd av medborgarförslag - Digital reklam 

Beskrivning av ärendet 

Det har kommit in ett medborgarförslag om att införa digital reklam. En 

möjlighet till miljöförbättring. Förslagsställaren föreslår en hemsida där all lokal 

reklam samlas och är tillgänglig för allmänheten, och att förmåner erbjuds för att 

göra tjänsten attraktiv. 

Kommunfullmäktige beslutade 19 maj 2021 att remittera ärendet till 

kommunstyrelsen för beredning och beslut. 

Då förslaget inte ligger under kommunens område och varken kan styra eller 

påverka i frågan, så föranleder ingen åtgärd eller utredning från kommunens 

sida.  

Förslag är att ärendet avskrivs och att förslagsställaren underrättas om detta. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att avskriva ärendet och underrätta förslagsställaren om detta 

- - - - - 
 

  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 31 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 243   Dnr: KS.2020.1160 

 

e-förslag: äldreboende på lasarettsområdet 

Beskrivning av ärendet 

Ett e-förslag har inkommit som anför följande: 

”Utnyttja området runt lasarettet efter flytten till ett nytt ålderdomshem. Mitt e-

förslag till Finspångs kommun är att man när flytten är klar från Finspång 

lasarett till nya vårdcentralen. Att man utnyttjar den fina platsen där lasarettet 

ligger, till att bygga ett nytt äldreboende (ålderdomshem). Vilken glädje för de 

gamla då området är som gjort för att gamla människor ska trivas med det fina 

grönområdet vid Bönnern. Vi kommer aldrig få ett bättre tillfälle till att bygga ett 

boende för äldre än på den tomma platsen som kommer finnas efter lasarettet är 

utrymt och rivit. Våra gamla i Finspång har gjort sig förtjänt av ett sånt fint ställe 

att tillbringa sina sista dagar på.” 

Bedömning: 

Finspångs kommun är i behov av fler platser på särskilt boende för äldre 

(äldreboende) och planeringen av ett nytt boende pågår.  

Vidare är detaljplan för lasarettsområdet under framtagande där plats för ett 

särskilt boende för äldre prioriteras. För lasarettsområdets framtida bebyggelse i 

övrigt eftersträvas en blandad bebyggelse i form av till exempel flerbostadshus 

och kedjeradhus där olika ägarformer är att föredra. I detaljplanen som är under 

framtagande utreds även plats för förskola. 

Det framförda förslaget om ett nytt äldreboende på lasarettsområdet kan anses 

tillgodosett då det i framtagande av detaljplanen prioriteras plats för ett nytt 

äldreboende. 

Ärendet är kommunicerat med förslagsställaren.  

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse förslaget gällande ett särskilt boende för äldre (äldreboende) på 

lasarettsområdet besvarat  

2. Att delge förslagsställaren beslutet 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  

 

- - - - - 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 32 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 244   Dnr: KS.2020.1260 

 

e-förslag: seniorboende lasarettsområdet 

Beskrivning av ärendet 

Ett e-förslag har inkommit som anför följande: 

”Som ett komplement till Steen Hansens förslag om äldreboende på gamla 

lasarettsområdet. 

Ett seniorboende behövs då många pensionärer sitter 'fast' i villor och inte har 

något alternativ att flytta till. Ett seniorboende bryter också ensamheten då de bör 

ha gemensamhetsytor. Det finns många bra exempel på seniorboenden runt om i 

landet man kan titta på.” 

 

Bedömning: 

Detaljplan för lasarettsområdet är under framtagande där plats för ett särskilt 

boende för äldre (äldreboende) prioriteras. För lasarettsområdets framtida 

bebyggelse i övrigt eftersträvas en blandad bebyggelse i form av till exempel 

flerbostadshus och kedjeradhus där olika ägarformer är att föredra. I detaljplanen 

som är under framtagande utreds även plats för förskola. 

Som svar på det framförda förslaget om ett seniorboende på lasarettsområdet har 

kommunen för närvarande inga planer på att bygga ett sådant boende.  

Vård och omsorgssektorn ser dock med fördel att fastighetsägare bidrar till att 

utveckla och skapa boendeformer likt seniorboende där målgruppen är äldre 

vilket möjliggör samverkan med vård och omsorgssektorn. 

I planeringen för flerbostadshus kan seniorboende möjliggöras men behöver 

utredas vidare och kräver att intressenter vill etablera seniorboende för 

målgruppen äldre.  

Kontakt med förslagsställare 

Förslagsställaren är vice ordförande för SPF Seniorerna Finspång och hans 

bedömning är att det finns ett stort intresse att få till seniorboenden. Det bor 

många ensamma i villor och bra alternativ att flytta till saknas. Vidare anger 

förslagsställaren att det bör finnas ett politiskt intresse att få en rotation på 

fastighetsmarknaden och att kommunen kan initiera samarbetsvägar med 

byggmästare och/eller byggföretag.   

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse förslaget om seniorboende på lasarettsområdet besvarat  

2. Att delge förslagsställaren beslutet 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  

 

- - - - - 
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Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 245   Dnr: KS.2021.0227 

 

Medborgarförslag – lasarettsområdet; äldreboende, 
seniorboende, bostäder, förskola 

Beskrivning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit som anför följande: 

”Jag vill att Finspångs Kommun utreder frågan om byggnation av Äldreboende, 

Seniorboende samt Särskilt boende på fd, Lasarettsområdet. 

På det föreslagna området skulle även en förskola kunna inrymmas detta för att 

även attrahera unga familjer att flytta till Finspång. 

I dagsläget finns det väldigt få fastigheter/tomterlägenheter att tillgå i Finspång. 

Detta kan skapa en rörelse på framför allt fastighetsmarknaden då många äldre 

”sitter fast” i villor då det saknas alternativ att flytta till. 

I och med Finspångs Kommuns uttalade mening om 30 000 innevånare 2035 

behövs alla tänkbara initiativ för att skapa möjligheter för att attrahera nya 

kommuninnevånare. 

Områdets storlek och läge tror jag skulle vara mycket attraktivt framför allt då 

det gäller Seniorboende. 

Utifrån det e-förslag som finns, i dagsläget 73 gillande, och de kommentarer som 

givits tyder det på ett stort intresse från Finspångs innevånare att detta kommer 

upp på den kommunala agendan inom en snar framtid.” 

 

Bedömning: 

Finspångs kommun är i behov av fler platser på särskilt boende för äldre 

(äldreboende) och planeringen av ett nytt boende pågår.  

Vidare är detaljplan för lasarettsområdet under framtagande där plats för ett 

särskilt boende för äldre prioriteras. För lasarettsområdets framtida bebyggelse i 

övrigt eftersträvas en blandad bebyggelse i form av till exempel flerbostadshus 

och kedjeradhus där olika ägarformer är att föredra. I detaljplanen som är under 

framtagande utreds även plats för förskola. 

Äldreboende på lasarettsområdet: 

Det framförda förslaget om ett nytt äldreboende på lasarettsområdet kan anses 

tillgodosett då det i framtagande av detaljplanen prioriteras plats för ett nytt 

äldreboende. 

Förskola på lasarettsområdet: 

Förslaget om en förskola på lasarettsområdet kan anses tillgodosett då plats för 

förskola utreds på lasarettsområdet.  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 35 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  
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Seniorboende på lasarettsområdet: 

Som svar på det framförda förslaget om ett seniorboende på lasarettsområdet har 

kommunen för närvarande inga planer på att bygga ett sådant boende.  

Vård och omsorgssektorn ser dock med fördel att fastighetsägare bidrar till att 

utveckla och skapa boendeformer likt seniorboende där målgruppen är äldre 

vilket möjliggör samverkan med vård och omsorgssektorn. 

I planeringen för flerbostadshus kan seniorboende möjliggöras men behöver 

utredas vidare och kräver att intressenter vill etablera seniorboende för 

målgruppen äldre.   

Kontakt med förslagsställare 

Förslagsställaren är vice ordförande för SPF Seniorerna Finspång och hans 

bedömning är att det finns ett stort intresse att få till seniorboenden. Det bor 

många ensamma i villor och bra alternativ att flytta till saknas. Vidare anger 

förslagsställaren att det bör finnas ett politiskt intresse att få en rotation på 

fastighetsmarknaden och att kommunen kan initiera samarbetsvägar med 

byggmästare och/eller byggföretag. 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse förslaget gällande ett särskilt boende för äldre (äldreboende), 

förskola och seniorboende på lasarettsområdet besvarat  

2. Att delge förslagsställaren beslutet 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  

 

- - - - - 
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2021-§ 246   Dnr: KS.2021.0346 

 

Handlingsplan mot våldsbejakande extremism, 2021-2024 

Beskrivning av ärendet 

Medborgarnas upplevelse av trygghet och förtroende för den offentliga 

verksamheten är grunden för ett demokratiskt samhälle, vilket gör kommunerna 

till en viktig aktör i arbetet mot våldsbejakande extremism. Genom att Finspångs 

kommuns verksamheter genomsyras av mänskliga rättigheter och likabehandling 

förebyggs risken att odemokratiska krafter får fäste i det lokala samhället.  

 

Arbetet mot våldsbejakande extremism integreras i befintliga 

samverkansstrukturer såväl inom kommunen som tillsammans med andra 

aktörer. Målet är att arbetet mot våldsbejakande extremism är en naturlig del av 

det trygghetsskapande och brottsförebyggande arbetet som kommunen utför på 

egen hand och i samverkan med exempelvis polis, civilsamhälle och 

trossamfund.  

Bakgrund och syfte 

Våldsbejakande extremism är ett samlingsbegrepp för rörelser, ideologier eller 

miljöer som inte accepterar en demokratisk samhällsordning och som främjar 

våld för att uppnå ett ideologiskt mål. Med våldsbejakande extremism avses den 

våldsbejakande högerextremistiska vit makt-miljön, den våldsbejakande 

vänsterextremistiska autonoma miljön och den våldsbejakande islamistiska 

extremistmiljön. Dessutom inkluderas så kallade ensamagerande, vilket är 

enskilda individer som ofta radikaliserats på egen hand via internet. De 

ensamagerande, som blir allt vanligare, kan vara svåra att upptäcka men ofta 

finns signaler på att något är på väg att ske som kan uppmärksammas med rätt 

kunskap. 

 

Uppdraget att arbeta mot våldsbejakande extremism kom 2014 då en nationell 

samordnare tillsattes. Idag finns Center mot våldsbejakande extremism (CVE) 

som sorterar under myndigheten Brottsförebyggande rådet (Brå) och som kan 

stötta kommunerna i arbetet mot våldsbejakande extremism.  

 

I enlighet med det brottsförebyggande programmet är det övergripande syftet 

med handlingsplanen att skapa ett strukturerat, kunskapsbaserat och långsiktigt 

förebyggande arbete mot extremism i Finspångs kommun. Mycket av detta 

arbete pågår redan i flera olika verksamheter och nätverk som arbetar 

trygghetsskapande och brottsförebyggande. Syftet med handlingsplanen är därför 

också att tydliggöra vilka aktiviteter och nätverk som redan finns, det arbete som 

genomförs idag mot våldsbejakande extremism samt varför detta arbete är viktigt 

att fortsätta med.  
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Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att godkänna Handlingsplan mot våldsbejakande extremism, 2021-2024 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  

 

- - - - - 
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2021-§ 247   Dnr: KS.2021.0550 

 

Reviderad måltidspolicy för Finspångs kommun 

Beskrivning av ärendet 

Kommunens måltidsenhet levererar ca 700 000 måltider till förskola, skola och 

särskilda boenden per år. Med måltidspolicyn ges en politisk inriktning på hur 

Finspångs kommun ser på maten och vad som prioriteras.  

 

Kommunens nuvarande måltidspolicy beslutades av kommunfullmäktige år 

2016. Enligt beslutet ska måltidspolicyn revideras varje mandatperiod. 

Måltidspolicyn har uppdaterats av sektor samhällsbyggnad för att bland annat 

vara i linje med kommunens strategisk plan. Utformningen har anpassats till 

Agenda 2030 och har delats upp utifrån hur det bidrar till de olika målen i 

Agenda 2030. Planen har i samband med beredningen presenterats i 

kommunstyrelsen uppföljningsgrupp för miljö- och samhällsbyggnadsfrågor. 

 

Revidering innebär följande ändringar till tidigare policy 

• Konceptet SMART-Mat används inte längre, måltidspolicyn och arbetet 

med offentliga måltider utgår från de globala målen.  

• Specialkost kan även erbjudas till de som av kulturella skäl behöver det 

(utöver medicinska, religiösa och etiska skäl). 

• Delen som berör närodlade livsmedel har tydliggjorts och utvecklats. 

Med närproducerat menas eget och angränsande landskap (tidigare län) 

och hänsyn tas till den regionala livsmedelsstrategin. Kommunens 

upphandlingar ska möjliggöra inköp av närodlade och närproducerade 

produkter samt viltkött såsom exempelvis vildsvin och hjort.  

• I policyn har delen kring klimatpåverkan av maten utvecklats och 

tydliggjorts så att hänsyn tas till klimatpåverkan vid inköp, transport, 

tillverkning och distribution.  

• Krav kring hållbar fisk har tydliggjorts och krav ställs på miljömärkning 

vid upphandling av livsmedel med marint ursprung. 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att upphäva tidigare måltidspolicy taget i kommunfullmäktige 2016-06-

22, § 114 

Yrkande 

Torgny Maurer (SD) yrkar återremiss av ärendet med syftet att ta bort religiösa, 

etiska och kulturella skäl ur måltidspolicyn – det räcker med ett vegetariskt 

alternativ. Vidare önskas en kalkyl inför beslut om hur olika specialkoster driver 

kostnadsutvecklingen. 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 39 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  
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Stefan Carlsson (V) yrkar återremiss av ärendet med syftet att utveckla texten 

kring äldre och hur kommunen arbetar med att säkra äldres lust till att äta, och 

vilka villkor som gäller på boenden och hemtjänst.  

Ulrika Jeansson (S) yrkar bifall till Stefan Carlssons (V) yrkande om återremiss 

med det syfte han ger till att återremittera ärendet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först frågan om ärendet ska avgöras idag eller om ärendet 

ska återremitteras. Kommunstyrelsen bifaller att ärendet återremitteras. 

Därefter ställer ordföranden Torgny Maurers (SD) syfte till återremittering mot 

Stefan Carlssons (V) syfte till återremittering mot varandra, och finner att 

kommunstyrelsen bifaller Stefan Carlssons (V) syfte till att återremittera ärendet. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att återremittera ärendet med syftet att utveckla texten kring äldre och 

hur kommunen arbetar med att säkra äldres lust till att äta, och vilka 

villkor som gäller på boenden och hemtjänst. 

Reservation 

Torgny Maurer och Kai Hallgren (båda SD) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Torgny Maurers (SD) yrkande. 

- - - - - 
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2021-§ 248   Dnr: KS.2021.0734 

 

Utvecklingsmedel för digitalisering – ledarskap för digitalisering 

Beskrivning av ärendet 

Utvecklingsmedel för digitalisering är avsatta i kommunfullmäktiges beslutade 

årsbudget. Ansökta utvecklingsmedel måste användas under innevarande år. 

Kommunstyrelsen beslutar i varje enskild ansökan om utvecklingsmedel ska 

beviljas. 

 

Under sektor social omsorgs arbete med att införa olika initiativ för digitalisering 

har det identifierats ett behov av att ta ett större helhetsgrepp över 

digitaliseringen. För att effektivisera digitaliseringen behöver ett utökad stöd 

finnas för de som ska leda digitaliseringen och sektorns digitala mognad 

generellt sett höjas. En plan behöver tas fram för hur sektorn ska skapa 

förutsättningar för digitalisering. I arbetet med att digitalisera behöver hänsyn tas 

till samhällets digitala förändring, vilka möjligheter finns, vad efterfrågas av 

invånarna och vilka digitaliseringsalternativ ska sektorn välja. 

 

För att starta igång detta arbete ansöker sektorn om medel för att genomföra ett 

utvecklingsprogram för alla chefer med syftet att höja kompetensen kring att leda 

digital transformation. Digital transformation står för alla de anpassningar en 

verksamhet gör för att vara effektiv och stärka medborgarnyttan i en digitaliserad 

värld, se även definition av digitalisering i kommunens digitaliseringsstrategi. 

Sektor vård och omsorg genomförde ett liknande program tillsammans med 

Mjölby kommun i slutet av 2020 och början av 2021 och var mycket nöjda med 

leverantören och resultatet. Att använda samma program som vård och omsorg 

skulle ge sektorerna samma terminologi och kunskapsgrund och underlätta 

samarbetet kring digitaliseringen. 

 

För att ytterligare säkerställa framdriften av digitaliseringen finns ett behov av att 

ha en person inom sektorn som har mer en sammanhållande och drivande roll 

och mer fördjupade kunskaper kring digitalisering och digital transformation. 

Här ansöker sektorn om medel för fördjupad utbildning till personen som ska ha 

denna roll. 
 

Upplägg 

• Utvecklingsprogram – leda digital transformation 

4 fysiska eller digitala tillfällen för alla chefer i sektor social omsorg 

Leverantör: DigJourney 

 

• Certifieringskurs i ramverket för att leda digital transformation 

6 halvdagar, 1 person inom social omsorg, Leverantör: DigJourney 
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Ansökan 

Social omsorg ansöker om 290 000 kronor i utvecklingsmedel för arbetet att höja 

kompetensen i att leda digital transformation. 

 

Av de avsatta medlen för digitalisering finns för närvarande 1 047 000 kronor. 

Vid beviljande av ovan sökta summa (290 000 kronor) finns 757 000 kronor 

kvar. 

 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att bevilja social omsorg digitaliseringsmedel för att höja kompetensen i 

att leda digital transformation under år 2021. 

2. Att finansieringen sker genom de avsatta utvecklingsmedlen med 

summan 290 000 kronor.  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  

 

- - - - - 
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2021-§ 249   Dnr: KS.2021.0662 

 

Projekt UFAS – Unga Finspångsbor i Arbete eller Studier 

Beskrivning av ärendet 

Sektor social omsorg planerar en satsning i projektform riktad mot unga som 

uppbär ekonomiskt bistånd. Projektet har arbetsnamnet UFAS som står för Unga 

Finspångsbor i Arbetet eller Studier. Satsningen ger unga både praktisk 

erfarenhet och teoretiska vardagskunskaper som krävs för att bli 

anställningsbara. Det kommer att genomföras genom att anställa ytterligare en 

ungdomscoach och en språkpedagog. De kommer tillsammans med befintlig 

ungdomscoach kartlägga ungdomarnas kunskaper och erfarenheter och därefter 

upprätta ett individuellt program för varje ungdom. 

 

UFAS riktar sig mot ungdomar som uppfyller dessa samtliga kriterier: 

• Unga mellan 18–24 år som är folkbokförda i Finspångs kommun 

• Individer som varken arbetar eller studerar och uppbär ekonomiskt 

bistånd 

• Inskrivna på arbetsförmedlingen eller tillhör kommunens aktivitetsansvar 

• Socialsekreterare på ekonomiskt bistånd ser insatsen som ett lämpligt 

steg i utvecklingsprocessen 

 

Målet med UFAS är att minska bidragsberoendet och få unga i arbete eller 

studier. Effektmålet är att 50 procent av ungdomarna kommer i arbete eller 

studier efter ett år. Satsningen pågår som projekt under tre års tid med start 

oktober 2021 och beräknas ha en kostnad på 1 300 000 kronor per år. Kostnaden 

består av löner, lokaler, datorer och förbrukningsmaterial. Med en start den 1 

oktober innebär det en kostnad för 2021 på 325 000kr. 

 

2021    325 000kr  

2022 1 300 000kr 

2023 1 300 000kr 

2024    975 000kr 

 

För 2021 finns det under kommungemensamma medel avsatta medel med 1 500 

000kr för Aktiva åtgärder ungdomsarbetslöshet. Av dessa medel så är 1500 000 

kr till förfogande. För kommande år så finns i dagsläget inga märkta medel för 

detta ändamål. 

Sektor social omsorg föreslår att för 2021 ramjustera 325 000 kr från 

kommungemensamma kostnaders pott Aktiva åtgärder ungdomsarbetslöshet, till 

sektor social omsorg.  
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Sektor social omsorg föreslår att budgetmedel beaktas för projektet UFAS under 

åren 2022–2024. Tillförs inte projektmedel under projekttiden så kan projektet 

inte genomföras. 

 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att ställa sig bakom förslaget till satsningen på ungdomar 2021–2024. 

2. Att för 2021 ramjustera 325 000 kr från kommungemensamma 

kostnaders pott för aktiva åtgärder ungdomsarbetslöshet till sektor social 

omsorg.  

3. Att beakta projektet UFAS (Unga Finspångsbor i Arbete eller Studier) i 

budgetarbetet för åren 2022–2024.  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  

 

- - - - - 
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2021-§ 250   Dnr: KS.2021.0492 

 

Förändringar i ägardirektivet Vallonbygden 

Beskrivning av ärendet 

Vallonbygden har inkommit med en skrivelse till kommunstyrelsen där bolaget 

önskar mandat att i egen regi upphandla mark för ett belopp upp till 5 miljoner 

kronor utan att i förväg behöva informera moderbolagets styrelse. 

Som grund för begäran anges att Vallonbygden för att bidra till att uppfylla 

kommunens vision 30/35, behöver kunna agera snabbt vid köp av tomt, 

rivningsfastigheter och markområden från privatpersoner. 

I nuvarande ägardirektiv är lydelsen  

4. Köp, försäljning och nyproduktion av fastigheter  

Bolaget ska alltid informera styrelsen i moderbolaget innan bolaget genomför 

köp eller försäljning av fastighet, så att moderbolaget kan ta ställning till om 

ärendet ska överlämnas till kommunfullmäktige för beslut. Motsvarande 

information ska ges till moderbolaget avseende planerad nyproduktion. Bolaget 

ska även lämna rapport till moderbolagets styrelse, när sådan åtgärd är 

genomförd. 

Förvaltningen ser det som nödvändigt att upphandling av mark stäms av med 

moderbolaget, och indirekt med kommunen, då även kommunen kan vara 

intressent i sitt uppdrag att förvärva lämplig mark för bostadsbyggande och 

industri.  

 

Från moderbolagets styrelse framhålls att det är möjligt att vid behov lämna 

snabbt besked till Vallonbygden om moderbolagets hållning vid en brådskande 

affär. 

 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att avslå Vallonbygdens AB´s begäran om förändring i ägardirektiv 

avseende inköp av tomt, rivningsfastighet och markområden. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  

 

- - - - - 
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2021-§ 251   Dnr: KS.2021.0499 

 

Internbankens internräntepåslag 2022 

Beskrivning av ärendet 

När kommunen lånar ut medel till de helägda bolagen i kommunkoncernen krävs 

ett räntepåslag utöver den faktiska lånekostnaden. Detta beror på EU:s regler om 

statsstöd, det är inte tillåtet att ge offentligt ägda företag en konkurrensfördel 

genom att subventionera deras finansiering. Villkoren för bolagens finansiering 

ska vara marknadsmässiga och motsvara de villkor bolagen skulle få om de var 

fristående från kommunen. Undantag gäller för lån hänförliga till VA- och 

renhållningsverksamheten, här gäller självkostnadsprincipen.  

Dessutom måste kommunen ta hänsyn till Skatteverkets regler för 

internprissättning, det är inte tillåtet att ta ut för hög avgift från bolagen, då det 

kan ses som skatteplanering eller överföring av vinstmedel. 

Kommunen har därför valt att anlita Söderberg & Partners som erbjuder en 

modell för individuell beräkning av påslaget utifrån varje bolags förutsättningar. 

Modellen bygger på  

1. Marknadsräntor  

2. Aktuell ränte- och kapitalbindning i låneportföljen 

3. Finansiella nyckeltal 

4. Nyckeltal från jämförelsematerial 

För att identifiera rätt nivå på det bolagsspecifika påslaget görs detta i fler steg. 

Till att börja med tas utgångspunkten i olika räntekurvor vilka motsvarar 

upplåningskostnaden för bolag med en liknande kreditvärdighet. Genom detta 

erhålles marknadsmässiga nivåer, samt adekvata relationer mellan 

upplåningskostnaden för låntagare med olika kreditvärdighet. 

Genom framtagande av räntekurvorna för marknadsräntorna inom olika 

kreditkategorier erhålls en bas för inom vilket spann påslaget skall ligga på för 

olika löptider. 

För att identifiera hur stort påslaget skall vara för det enskilda bolaget används 

finansiella nyckeltal baserat på etablerade modeller för utvärdering av 

kreditvärdigheten. 

Som jämförelsematerial för bolagen används data från Statistiska Centralbyrån 

(SCB) avseende finansiella nyckeltal för ca 2 000 bolag inom den offentliga 

sektorn.  
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Följande tre nyckeltal används:  

• Soliditet = eget kapital samt 78% av obeskattade reserver i förhållande 

till balansomslutning vilket speglar bolagets betalningsförmåga på lång 

sikt  

• Räntetäckningsgrad = resultat före finansnetto + ränteintäkter i 

förhållande till räntekostnader vilket speglar bolagets förmåga att täcka 

räntekostnader samt ger en bild av skuldsättningen  

• EBIT/Balansomslutning = resultat före finansnetto i förhållande till 

balansomslutning vilket ger ett mått på bolagets lönsamhet  

Dessa tre nyckeltal är etablerade samt ger en god och översiktlig bild av bolagets 

finansiella status och kreditvärdighet ur olika perspektiv.  

Respektive nyckeltal ger var för sig en poäng mellan 0 och 10. Medelvärdet ger 

5 poäng och den 80:e percentilen ger högsta poäng (10) och den 20:e percentilen 

ger lägst poäng (0 poäng). Sammanräknat för samtliga tre nyckeltal kan således 

maximalt 30 poäng uppnås. 

Bolag Soliditet 

Räntetäck-

ningsgrad 

EBIT/ 

Tillgångar Poäng 

Ränte-

påslag 

Finspångs Förvaltnings- och 

Industrihus AB 20,4% 3,7 5,2% 20,8 0,36% 

Finspångs Stadsnät Finet AB 11,2% 1,7 2,4% 8,0 0,58% 

Finspångs Tekniska Verk AB 

(exkl VA) 32,6% 2,1 4,4% 15,7 0,45% 

Vallonbygden AB 

(marknadsvärde fastigheter) 58,0% 2,2 1,9% 17,8 0,42% 

 

Undantag gäller för lån hänförliga till VA- och renhållningsverksamheten som 

på grund av självkostnadsprincipen endast har ett påslag på 10 punkter för att 

täcka administrativa kostnader. Underlaget för debitering av det lägre påslaget på 

10 punkter har legat fast sedan internräntepåslaget infördes 2014. Genom åren 

har dock den andel av Finspångs Tekniska Verks lån som är hänförliga till VA- 

och renhållningsverksamheten ökat till följd av nyinvesteringar medan den del 

av lånen som kopplas till fjärrvärme och övrig verksamhet minskat då stora 

avskrivningar gjorts på dessa anläggningar. 

För att tydligare återspegla den verkliga låneskulden kopplat till bolagets 

anläggningstillgångar ändras rutinerna för debitering av påslag. En bilaga 

upprättas till reversen i internbanken för Finspångs Tekniska Verk. Bilagan 

uppdateras den 1 april med aktuell fördelning av låneskulden enligt senaste 

årsredovisningen för VA-verksamheten. Förändringen genomförs med start 1 juli 

2021. 
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Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att internräntepåslagen i internbanken för 2022 ska vara differentierade 

enligt framtagen modell och uppgår till 45 punkter för Finspångs 

Tekniska Verk AB, 36 punkter för Finspångs Förvaltnings- och 

Industrihus AB, 42 punkter för Vallonbygden AB och 58 punkter för 

Finspångs Stadsnät Finet AB.  

2. Att för den del av lånen som avser VA- och renhållningsverksamheten 

inom Finspångs Tekniska Verk AB tillämpas oförändrat påslag om 10 

punkter för att täcka kommunens administrativa kostnader för 

internbanken. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 

2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  

 

- - - - - 
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2021-§ 252 
 

Informationsärenden 

Följande informationspunkter rapporteras på sammanträdet: 

a) Peter Johansson från Polisen, Finspång, rapporterar om Trygghetsmätning 

b) Anna Lövheim och Mats Rosander informerar om Tillväxt Finspång 

c) Lina Alm rapporterar om Vindkraft Mörtsjö 

d) Johan Malmberg ger en uppdatering om Coronaläget i Finspång. Utifrån 

nuvarande läge sker hädanefter rapporteringen endast i kommunstyrelsen och 

kommunfullmäktige. Skulle läget ändras och om information behöver ges hastigt 

till det politiska systemet så kallas först gruppledarna. 

e) Torgny Maurer (SD) har en fråga om etablering av anstalt, kriminalvård 

f) Stefan Carlsson (V) har en fråga om vad det finns för planer för att ersätta 

odlingslotterna som nu är uppsagda. 

g) Carl-Gustaf Mörner (M) har en fråga om förvaltningens service och 

bemötande till näringslivet. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att ta informationspunkterna till protokollet 

 

- - - - - 
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2021-§ 253 

 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beskrivning av ärendet 

Delegationsbeslut är beslut som kommunstyrelsen överlåtit till delegat att 

besluta. Besluten i sig kan alltså inte godkännas eller ändras av 

kommunstyrelsen. De ska dock redovisas. Delegationsbesluten har delgetts 

kommunstyrelsen genom en lista i möteshandlingar till sammanträdet samt 

genom dokument i pärm under sammanträdet. 

Dessa beslut redovisas för detta möte: 

 

 

 

Beslut att ansöka om statlig ersättning från 

Migrationsverket för asylsökande gymnasieelevers 

utbildningskostnad kvartal 2 vårterminen 2021   

  

 

 Beslut om förlängd undervisningstid med en sjunde 

termin för elev på Curt Nicolin Gymnasiet höstterminen 

2021   

  

 

 Beslut om resebidrag till elev vid Realgymnasiet läsåret 

2020/2021   

  

 

 Avge yttrande angående mottagande av elev till 

utbildning i annan kommun eller samverkansområde 

2021/2022 (omvalsperioden)   

  

 

 Beslut att ansöka om statlig ersättning från 

Migrationsverket för asylsökande gymnasieelevers 

utbildningskostnad kvartal 2 2021 - Påbörjat nationellt 

program efter 18 års ålder   

  

 

 Beslut om fortsatt tilläggsbelopp till elev vid Vreta 

Utbildningscentrum höstterminen 2021  

  

 

 Beslut om bidragsbelopp till Europaskolan andra 

halvåret 2021  

  

 

 Beslut om bidragsbelopp till Ideella föreningen 

Studiefrämjandet i Östergötland firma Studiefrämjandet i 

Östergötland andra kalenderhalvåret 2021  

  

 

 Bidragsbelopp till Kunskapsskolan i Sverige Aktiebolag 

andra kalenderhalvåret 2021  
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 Beslut om bidragsbelopp till Curt Nicolin Gymnasiet AB 

andra kalenderhalvåret 2021  

  

 

 Beslut om bidragsbelopp till DBGY Juvelen AB andra 

kalenderhalvåret 2021  

  

 

 Beslut om bidragsbelopp till Hagströmska Gymnasiet 

AB andra kalenderhalvåret 2021  

  

 

 Beslut om bidragsbelopp till KLARA Gymnasium 

Kunskap AB andra kalenderhalvåret 2021  

  

 

 Beslut om bidragsbelopp till Ljud & Bildskolan LBS AB 

andra kalenderhalvåret 2021  

  

 

 Beslut om bidragsbelopp till Fria Läroverken i Sverige 

AB andra kalenderhalvåret 2021  

  

 

 Beslut om bidragsbelopp till Praktiska Sverige AB andra 

kalenderhalvåret 2021  

  

 

 Beslut om bidragsbelopp till Lärande i Sverige AB andra 

kalenderhalvåret 2021  

  

 

 Beslut om bidragsbelopp till ThorenGruppen AB andra 

kalenderhalvåret 2021  

  

 

 Beslut om inackorderingsbidrag till elev vid Bergska 

gymnasiet läsåret 2020/2021  

  

 

 Begäran om ekonomiskt stöd     

 

 Marknadsföringsbidrag till Torstorps IF     

 

 Omsättning i pensionsplaceringsportföljen 2021 - 

delegationsbeslut  

  

 

 Omsättning i pensionsmedelsportföljen    

 

 Lex Maria anmälan - vårdskada kontrakturprofylax     

 

 Beslut om verksamhetsbidrag till Rejmyre Art Lab    
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 Budgetjustering - kompletterande (2) beslut 

miljöutvecklingspott 2021  

  

 

 Remiss av förslag till solelsprogram till kommunens 

bolag   

  

 

 Ramjustering för finansiering av bemanningscentralens 

verksamhet  

  

 

 Fastställande av internbudget 2021 sektor 

samhällsbyggnad   

  

 

 Fastställande av internbudget 2021 sektor ledningsstab 

Dnr  

  

 

 Slutredovisning av investeringsprojekt Tak 

dunderbacken   

  

 

 Aktivitetsdag i Bruksparken -Finspångs Församling - 16 

augusti   

  

 

 Informationsskylt vid Dunderbacken för ombyggnation 

210610-240609 - Åhlin-Ekeroth    

  

 

 Omläggning av fjärrvärme Norra Storängsvägen i 

Finspång 14 juni till 11 juli - FTV   

  

 

 Uppställning av insamlingskärl för textilier på olika 

platser i Finspångs kommun - TextilRecycling i Sverige 

AB - 210620 - 240620   

  

 

 Informationstält på Bergslagstorget IOGT-NTO fredagar 

210820-211001   

  

 

 Försäljning av fisk och skaldjur på Bergslagstorget 

onsdag till fredag 210820 - 220101   

  

 

 Utomhusbio på Arena Grosvad 30 juli-31 juli     

 

 Konsertkvällar vid Kulturhuset 3-4 september     

 

 Uppställning av arbetsbod Kraftkärrsvägen - Björkvägen 

210816-211130-Finspångs Tekniska  

  

 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 52 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 Nedtagning av träd på kommunens mark vid Lugnet RV 

51-Stora Allén-Slottsvägen-Terraror AB 210621-

210823_TA  

  

 

 Politisk sammankomst på Bergslagstorget 6 juni - SD 

  

  

 Bröd och blomförsäljning samt uteservering 

Bergslagsvägen 17 

-19 - Matpalatset 14 juni - 30 sep 

 

  

 Bakluckeloppis i Vibjörnsparken 3juni - 15 november - 

Sonstorps IK 

  

  

 Nya fullmaktshavare med rätt att godkänna och skicka 

betalningar  

  

 

 Ändring av attesträtt sektor SO under sommaren 2021    

 

 Fastställande av internbudget och verksamhetsplan 2021, 

sektor social omsorg  

  

 

 Delegationsbeslut för medfinasiering statsbidrag för 

högskolestudier i sva och sfi 2020  

  

 

 Tjänsteutlåtande uppskjuten skolplikt@NN    

 

 Beslut om rätt till bidrag     

 

 Beslut om tillfällig distansundervisning- Nyhemsskolan 

F-6  

  

 

 Beslut att ansöka om statlig ersättning för asylsökande 

barn i förskolan höstterminen 2020  

  

 

 Regional bygdepeng 2021     

 

 Vikarierande enhetschef för bemanningscentralen, 21-

07-05 till och med 21-07-30   

  

 

 Vikarierande enhetschef för bemanningscentralen, 21-

08-16 till och med 21-08-20   

  

 

 Beslut om bostadsanpassningsbidrag, kv 2, 2021     

 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 53 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 Vikarierande sektorchef semesterperioden 2021 - sektor 

samhällsbyggnad   

  

 

 Beviljade parkeringstillstånd rörelsehindrade, kvartal 2 

2021  

  

 

 Beslut att söka statlig ersättning för asylsökande barn i 

grundskolan vårterminen 2021 - Storängsskolan  

  

 

 Extra uppmuntran till personer som har daglig 

verksamhet  

  

 

 Tf. enhetschef AME och försörjningsstöd sommar 2021    

 

 Tf gruppchef administration, LSS handläggare     

 

 Tf. verksamhetschef social omsorg     

 

 Utökat ansvarsområde, Hällestadgården    

 

 Tillförordnad socialchef, sommaren 2021    

 

 Tillförordnad gruppchef SO    

 

 Tillförordnad vård och omsorgschef, sommaren 2021    

 

 Investeringsmedgivande -anläggande av väg till LSS 

boende   

  

 

 Delegationsbeslut Investerings- och upprustningsbidrag 

2021-2022   

  

 

 Delegationsbeslut- Rejmyre Byaråd-Simskola 2021    

 

 Delegationsbeslut - Lovaktivitet - Kanotläger 2021     

 

 Delegationsbeslut - Ansökan lovaktivtetsbidrag- 

Finspångs Cykelamatörer   

  

 

 Attesträtt för Ro L - Andreas Byhlin     

 

 Attesträtt för Ro R - Robert Abrahamsson     

 
  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 54 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 Ansökan till att söka statsbidrag för gymnasial 

lärlingsutbildning HT19  

  

 

 Delegationsbeslut för Statsbidrag för högskolestudier sva 

och sfi, HT19  

  

 

 Delegationsbeslut för statsbidrag; För bättre 

språkutveckling i förskolan 2020  

  

 

 Delegationsbeslut - Statsbidrag för läxhjälp till 

huvudman 2020  

  

 

 Delegationsbeslut för statsbidrag - Likvärdig skola 2020    

 

 Statsbidrag för Introduktionsprogram 2020    

 

 Delegationsbeslut - Statsbidrag Elevhälsa 

personalförstärkning 2020  

  

 

 Statsbidrag - Entreprenörskap i skolan - huvudman    

 

 Statsbidrag - Lovskola 2020    

 

 Delegationsbeslut Statsbidrag Introduktionsprogram 

2020  

  

 

 Statsbidrag gymnasial lärlingsutbildning 2020    

 

 Statsbidrag Läslyftet 2020-2021 - delegationsbeslut    

 

 Delegationsbeslut för Statsbidraget Lärarassistenter, 

VT20 Rekvisition  

  

 

 Delegationsbeslut för statsbidraget Lärarlönelyftet VT 20    

 

 Delegationsbeslut för Statsbidraget Lärarassistenter, 

HT20 Rekvisition  

  

 

 Statsbidrag Karriärtjänster - rekvisition VT21    

 

 Statsbidrag Likvärdig skola 2021   

 

 Statsbidrag Högskolestudier sva och sfi 2021    

 



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 55 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 Statsbidrag Läxhjälp 2021   

 

 Statsbidrag Gymnasial lärlingsutbildning 2021    

 

 Delegationsbeslut Lärarassistenter 2021    

 

 Delegationsbeslut för statsbidraget Högskolestudier 

specialpedagogik 2021  

  

 

 Delegationsbeslut Lärarlönelyftet VT21    

 

 Fastställande av internbudget 2021 sektor utbildning    

 

 Delegationsbeslut anställningar kvartal 2, 2021     

 

 Anpassning av åtgärder mot spridning av covid-19 – 

öppnande av idrottshallar från och med 2021-06-21  

  

 

 Anställning av arbetsterapeut inom Daglig verksamhet    

 

 Anpassning av åtgärder mot spridning av Coronaviruset 

covid-19 - öppnade av bibliotek från och med 2021-06-

07  

  

 

 Grenadjärvägen 15 Finet (Brorssons Entreprenad AB) 

210630-211130 GT   

  

 

 Kraftkärrsvägen 13 Vattenfall 210628-210930 GT     

 

 Dragonvägen 16 Vattenfall 210628-210831 GT     

 

 Tallvägen 2 Vattenfall 210705-210709 GT 

Tallvägen 2 Vattenfall 210705-210709 TA 

Tallvägen 2 Vattenfall 210705-210709 TA 1 

Tallvägen 2 Vattenfall 210705-210709 TA 2   

  

 

 Geoteknisk undersökning Grönyta. Finspång Västra. ÅF-

Infrastructure AB 210630-210709 GT   

  

 

 Källvägen 9 Finet (Brorssons Entreprenad AB) 210701-

211231 GT   

  

 

 N.Storängsvägen-Hästhagsvägen FT 210614-210716 GT 

N.Storängsvägen-Hästhagsvägen FT 210614-210716 TA  

  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 56 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

 

 Sundsvägen FT 210615-210731 GT 

Sundsvägen FT 210615-210731 TA  

  

 

 Extra uppmuntran till förtroendevalda i samband med 

covid-19    

  

 

 Investeringsmedgivand Bergska skolan     

 

 Investeringsmedgivande Viggestorpsskolan     

 

 Ändring av attesträtt inom sektor Vård och Omsorg     

 

 Fastställande av internbudget 2021, sektor vård och 

omsorg   

  

 

 Ändring av attesträtter inom Vård och Omsorg    
 

Kommunstyrelsens beslut  
1. Att anteckna ovanstående redovisning av beslut som fattats med stöd av 

delegation till protokollet 

- - - -  

 
  



  

Kommunstyrelsen  

 

Protokoll 57 (57)  

Sammanträdesdatum  

2021-08-25  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 254 
 

Delgivningar 

Beskrivning av ärendet 

Följande dokument delges kommunstyrelsen: 

1. Månadsrapport Finspångs stiftelser juni 2021 

2. Minnesanteckningar Samråd för strategiska frågor, inklusive bilagor 

3. Minnesanteckningar GÖP 22 juni  

4. Ny rapport CKS 

5. SKR cirkulär 21:30 – Överenskommelse om krislägesavtal, cirkulär 21:29 – 

Kompletterande information gällande AB § 11, Disciplinpåföljd 

6. SKR cirkulär 21:26 – Ändringar och tillägg i Huvudöverenskommelse om lön 

m.m. HÖK T - med AkademikerAlliansen 

7. SKR cirkulär 21:25 Arbetsmiljöverkets föreskrifter Arbetsanpassning AFS 

2020:5, cirkulär 21:24 Preliminär LSS-utjämning 2022 

8. Utjämning av LSS-kostnader 

9. Finspångs kommuns remissvar Riskskatt för kreditinstitut  

10. Månadsrapport Finspångs stiftelser maj 2021 

11. KS uppföljningsgrupp – miljö-och samhällsbyggnad 12 maj 

12. Minnesanteckningar brottsförebyggande rådet 13 april 

13. Minnesanteckningar GÖP 21 maj 

14. AGD-protokoll 8 juni 

15. SKR sammanträdesplan 2022 

16. Regional bostadsanalys för Östergötlands län 

17. Statistikbilaga bostadsmarknadsanalys 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna ovanstående cirkulär och skrivelser till protokollet 

 

- - - - - 

 


